
 

P i vovar v Ko lešov ic í c h  

Pivovar byl postaven v Kolešovicích kolem 15.    

století. Dle skutečných záznamů tam stavitel 

Hofmann z Kolešovic  postavil novou varnu a za 

tento výkon   obdržel 280 grošů čistého výdělku, 

10 měřic žita,  5 měřic pšenice a čtvrtku sudu 

starého piva. Pivovar   patřil zdejší šlechtě a pivo 

se vařilo do roku 1921. Pivo se  rozváželo koňským 

spřežením do dalekého okolí. Do roku 1926 se 

provozovna používala k výrobě  limonád a sodové 

vody. Pivovar měl  zařízení jen na 48 hl piva     

ročně, ale třeba v roce 1921 bylo  vyrobeno 3 729 

hl.  Rozsáhlé sklepy sloužily k uskladnění piva a ledu. Zde se pivo nechalo ve velikých   sudech   uležet a pak  

mosazným potrubím stékalo samospádem do pivovaru, kde se stáčelo do litrových lahví. Láhve měly   nápis  

Hraběcí pivovar Kolešovice a z druhé strany Gräfl Braerei Koleschowitz . Asi v roce 1927 se  přední vrata   

zazdila a průjezd předělal na výčepní místnost hostince.  Hostinec s řeznictvím sloužil veřejnosti do podzimu 

1938, kdy byla obec obsazena. Ve druhé světové válce sloužil pivovar jako skladiště. Na dvoře stával kuželník, 

kde se každou neděli hrávalo. Posledním majitelem byl Ptáček z Prahy. Budova zachovala svůj původní vzhled. 

V roce 1950 tam byla zřízena strojně  traktorová stanice se  sídlem v Olešné, později  mechanizační středisko 

JZD. Dnes jeho zbytky hyzdí obec.        

     … pokračování dle kronik v příštím čísle.      - li -  

ročník  II.        číslo 2 / 2010  

J a r o 

Vyjdete z domovních dveří, nadechnete se a najednou to ucítíte. Ačkoli kolem vás leží ještě sníh a teploty se líně 
válí kolem nuly či pod nulou, ucítíte jaro.  Nedokážu  tuhle   vůni  definovat,  ani vysvětlit trochu blíž. Možná se 

už vítr nemohl dívat na schoulené lidičky v zimnících a 
odněkud z jihu přivál vůni tam už  rozkvetlých strání. A jaro 
poznáme nejen my, ale hlavně příroda. Z blízkosti vesnic se 
ztratila zvířata, která zahnal k lidským obydlím v letošní    
pořádné zimě hlad, za okny se objevily první mouchy, na      
jívách včely. Na ulicích se ukázal nepořádek, nastřádaný za 
celou zimu. Do přírody se vrátily zvuky, zpěvy a barvy. Obloha 
je modřejší, den si ukrojil z noci pořádný kus. Zahrádkáři   
okukují sněženky a petrklíče, nakupují semínka a sazeničky, 
začínají topit ve sklenících. Jednotlivci se začnou párovat,    
hospodyňky přemáchnou záclony  a umyjí okna, aby se slunce   
dostalo i do domů. Na ulici se zase objeví děti, které proseděly 
zimu u počítačů a televizorů. Někoho navštíví jaro v podobě 

sněženek, jiného obdaruje alergickou rýmou nebo pokutou za rychlou jízdu.  A chová se jak  chameleón.  Myslíte  
si, že jste ve zdraví přežili zimu a že si nyní budete užívat  teplého počasí a ono vás hned druhý den přesvědčí, 
jak jste se mýlili. Vysype na vás pořádnou  várku  sněhu a slunce, které se na to nemůže dívat, se schová  na  
několik dní. Pak ale ukáže jaro svou sílu naplno. A v ten moment se otevřou nejen dveře a okna domů, ale i 
lidská srdce.            
    Tak už se konečně začněme na sebe usmívat !  -  li  - 



 

O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e - č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e   

Na pracovní poradě dne 22.02.2010 bylo krom jiného projednáno:                           
- manželé Iveta a Pavel Jindrovi z Mostu podali žádost o koupi pozemku parc.č. 1489/26 v lokalitě „Na Tržišti“ za   
účelem výstavby rodinného domu                            
- pan Dušan Císař z Kladna předložil žádost o změnu smlouvy o finanční kompenzaci ve prospěch obce, týkající se               
fotovoltaické elektrárny. Žádost spočívá  ve změně názvu smluvní strany z Dušana Císaře na společnost Kolenergy 
s.r.o., kde pan Císař vystupuje jako jednatel. Změna smlouvy bude řešena za pomoci právníka.                         
- ČSÚ oznamuje, že v průběhu od 20.2. do 9.5.2010 bude probíhat dotazníkové šetření v domácnostech                           
- Krajské ředitelství Policie Středočeského kraje zaslalo obci poděkování za dosavadní spolupráci                                                                                             
- na základě zveřejnění záměru o pronájmu restaurace včetně ubytovny Kolešovice č.p. 61, se zatím přihlásili 3     
zájemci                                                                                                                                                                               
- na základě žádosti obce o převod pozemku parc.č. 93/9 byla vypracována smlouva o souhlasném prohlášení mezi   
ÚZSVM a obcí Kolešovice. Na základě této smlouvy bude uvedený pozemek převeden po zavkladování na KÚ do 
majetku obce.                              
- obec zaplatí 28.500,- Kč jako daň z převodu nemovitosti za vydraženou nemovitost Kolešovice č.p. 29                          
- v průběhu měsíce dubna bude otevřena výzva z programu ROP Střední Čechy na volnočasové aktivity. Do tohoto 
programu bude podána žádost na rekonstrukci přísálí kulturního domu. Zastupitelé budou ještě podle finančních 
možností obce jednat o rozsahu akce.                                                    
- starosta poskytl informaci o tom, jak se vyvíjí jednání s MZe ČR ohledně výše dotace na výstavbu kanalizační    
stoky B                            
- starosta podal informaci o stavebních pracích, které v letošním roce proběhly na kapli sv. Jan Nepomuckého ve       
Zderazu. Pro letošní rok bude připravena a podána žádost o dotaci ve výši 120.000,- Kč na zhotovení klenby kaple.        
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Hrenák, Kovář,  Poděbradská, Kozlerová, Procházka,  

Na pracovní poradě dne 15.03.2010 bylo mimo jiné projednáno:                            
- starosta přednesl program veřejného zasedání, které se bude konat dne 23.3.2010                                             
- zastupitelé a starosta  diskutovali nad konkrétními otázkami při výstavbě  kanalizační stoky B            
- přítomní byli podrobně seznámeni s návrhem rozpočtu obce na rok 2010           
- na úřední desce byla zveřejněna výzva na veřejné řízení na  obsazení místa účetní - matrikářka obce Kolešovice                      
- starosta podal zprávu o kontrole Inspektorátu práce, která na OÚ proběhla ve dnech 9. a 10. března 2010    
- veřejně prospěšné práce bude vykonávat od 1.4.2010 7 pracovníků                        
- starosta podal informaci o došlých nabídkách uchazečů o pronájem restaurace včetně ubytovny Kolešovice č.p. 61                 
- firma Galileo, která spravuje webové stránky obce, nabídla vytvoření videopohlednice a mapového serveru, které 
by zmapovaly konkrétní firmy a subjekty v obci. Zastupitelé po krátké diskusi tuto nabídku zatím odmítli.     
-  na veřejném zasedání bude projednán a schválen prodej pozemku par.č. 1489/26, k.ú. Kolešovice manželům     
Jindrovým z Mostu za účelem výstavby rodinného domku          
- dále bylo jednáno o žádosti pana Dušana Císaře z Kladna o změně smlouvy o finanční kompenzaci. Dle konzultace 
s právníkem tuto změnu  nelze akceptovat, neboť ve stavebním řízení je pan Císař veden jako investor. Změna 
smlouvy bude možná až po ukončení  stavebního řízení, včetně nabytí právní moci rozhodnutí.                  
- starosta přítomné informoval, že na veřejném zasedání proběhne doplnění zastupitelstva obce. Slib zastupitele složí 
Miroslava Brabcová.              
Přítomni:  Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová, Procházka, Kovář, Hrenák, Štilerová,   

   Z a s t u p i t e l  J a r o m í r  K u č e r a .  

V pondělí 8. března odešel z tohoto světa pan Jaromír Kučera, náš spoluobčan a člen          

Zastupitelstva obce Kolešovice. Všechny nás tato zpráva zaskočila. Jaromír funkci zastupitele 

obce vykonával od listopadu 2002, kdy byl zvolen  z kandidátky nezávislých kandidátů Za  

Kolešovice  krásnější.  Vědom si toho, že Jaromír je dobrý člověk a občan, byl jsem rád, že 

jsem jej  na kandidátku získal. Po čtyřech rocích poctivé práce ve prospěch obce, jsem jej  

přesvědčil, aby dále kandidoval  na volební období 2006 – 2010. Opět uspěl. Určitě  proto, že  spoluobčané –    

voliči jej dobře znali, neboť to byl kolešovický rodák, a věděli, že je to dobrý člověk a  poctivý chlap. Toto volební 

období již Jaromír dokončit nestihl. Zabránila mu v tom vážná nemoc, s níž  boj bohužel prohrál.  Jaromír do     

poslední chvíle  pracoval ve prospěch nás všech. Celý svůj život rád a ochotně pomáhal svým spoluobčanům,    

vykonal spoustu   dobré a poctivé práce i ve prospěch obce Kolešovice.     

       Č e s t  j e h o  p a m á t c e  !    

            

       Za kolegy zastupitele obce, Martin Dvořák.  



 

Z e p t a l i  j s m e  s e  p a n a  s t a r o s t y :       

PŘÍJMY  

1111 Daň z příjmu fyz.osob ze závislé 
činnosti 

1250600 Kč  

1112 Daň z příjmu fyz.osob ze 
sam.v.činnosti 

132400 Kč  

1113 Daň z příjmu fyz.osob z kapitálových 
výnosů  

111200 Kč  

1121 Daň z příjmu právnických osob  1631500 Kč  

1122 Daň z příjmu právnických osob za 
obec  

28800 Kč  

1211 DPH 3072200 Kč  

1337 Poplatek za likvidaci komunálního 
odpadu  

330000 Kč 

1341 Poplatek ze psů  11000 Kč  

1343 Poplatek za využití veřejného pro-
stranství  

1000 Kč  

1631 Správní poplatky  40000 Kč  

1511 Daň z nemovitosti 1150000 Kč  

4112 Přijaté dotace  (škola, státní správa) 521900 Kč  

4116 Přijaté dotace ÚP 32400 Kč  

4121 Neinvestiční dotace od obcí  637500 Kč  

4222 Investiční dotace Středočeský kraj—
kanalizace stoka B 

2000000 Kč  

1012 Příjmy z pronájmu pozemků 3000 Kč  

1031 Lesní hospodářství  20000 Kč  

231 Pitná voda 1000 Kč  

232 Čištění odpadních vod  400000 Kč 

331 Kultura  80000 Kč  

363 Komunální služby a územní rozvoj  2000 Kč  

371 Sankční platby OŽP 125000 Kč  

372 Nakládání s odpady  95000 Kč  

617 Činnost místní správy  38000 Kč  

631 Obecné příjmy -  úroky  25000 Kč  

639 Vratka DPH rok 2009 324350 Kč  

640 Ostatní činnosti, vratka ZŠ  29129 Kč  

12092979 Kč  CELKEM PŘÍJMY  

STAV ÚČTU K 1.1.2010 5461168,82 Kč 

VÝDAJE  

1031 Lesní hospodářství  60000 Kč  

221 Pozemní komunikace  200000 Kč  

222 Silniční doprava—dopr. obslužnost  42000 Kč  

231 Pitná voda  20000 Kč  

232 Výstavba kanalizace stoka A, B, D     
provoz ČOV 

10529900 Kč  

232 Úroky z úvěru na výstavbu ČOV 433400 Kč  

3111 MŠ 300000 Kč  

3113 ZŠ 1250000 Kč  

3141 Stravování ZŠ + MŠ  400000 Kč  

3314 Knihovna  166550 Kč  

3319 Kultura—kulturní dům  703130,82 Kč  

3322 Obnova kaple Zderaz, zámecká zeď  100000 Kč  

3326 Opravy a udržba památek —kostel  80000 Kč  

3419 Tělovýchova  100000 Kč  

3631 Veřejné osvětlení  180000 Kč  

3632 Pohřebnictví  35000 Kč  

3633 Výstavba inženýrských sítí  200000 Kč  

3639 Komunální služby, traktor  96000 Kč  

3721 Sběr a svoz nebezpečných odpadů  40000 Kč  

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů  370000 Kč  

3723 Likvidace velkoobjemového odpadu 
a tříděných odpadů   

200000 Kč  

3726 Provoz sběrného dvora  136000 Kč  

3745 Péče o vzhled obce a veřejnou zeleň  100000 Kč  

4222 Veřejně prospěšné práce  70000 Kč  

5512 Požární  ochrana  108500 Kč  

6112 Zastupitelstvo  863000 Kč  

6171 Místní správa  1612500 Kč  

6399 Vratka DPH kanalizace  -1672233 Kč  

6399 Platby daní / obec 1122 / 28800 Kč  

6409 Občanské sdružení a svazky  135000 Kč  

8124 Splátky úvěru 666600 Kč  

CELKEM VÝDAJE  17554147,82 Kč 

R O Z P O Č E T  O B C E  K O L E Š O V I C E  N A  R O K  2 0 1 0  

Prioritou rozpočtu na rok 2010 je financování výstavby kanalizačních stok A,B a D. Výdaj rozpočtu v položce 232 se 
skládá z financování spoluúčasti obce na výstavbě stoky B ve výši 5.442.000 Kč a Středočeského kraje ve výši 
2.000.000 Kč. Dotace z MZe ČR ve výši 11.163.000 Kč bude do rozpočtu začleněna po obdržení rozhodnutí o      
přidělení dotace.  Dále je zde začleněna částka ve výši 900.000 Kč jako spoluúčast obce k dotaci FŽP Středočeského 
kraje na výstavbu stoky A a D. Přestože se o případném úspěchu naší žádosti o dotaci dozvíme až koncem dubna, 
spoluúčast jsme museli do rozpočtu zařadit již při jeho schvalování. K výše uvedeným částkám je přičtena DPH ve 
výši 20 %. Dále je do položky 232 zařazena částka na financování provozu ČOV a inženýrskou činnost při výstavbě 
kanalizace. V položce 3319 je zařazena částka ve výši 500.000 Kč jako spoluúčast k žádosti o dotaci na rekonstrukci 
přísálí kulturního domu, která bude podána v období duben až červen.    Martin Dvořák 



 

S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e -  z činnosti dobrovolných hasičů 

 
Výroční valná hromada 

V pátek 22. ledna se v místním hostinci konala výroční valná hromada sboru dobrovolných hasičů 
v Kolešovicích. Tradičně byla na programu zpráva starosty sboru Václava Svítka o činnosti za uplynulý rok shrnující 
informace o počtu členů sboru, o výjezdech zásahové jednotky, o účasti na soutěžích a o činnosti mladých hasičů. 
Následovala zpráva Petra Křížka o hospodaření sboru. Jako každý rok zpestřilo program schůze vystoupení mladých 
hasičů, kteří letos nacvičili recitační pásmo „Kdo nevěří, ať tam běží“. Dalším bodem programu bylo udělení ocenění 
členům sboru. Medaile sv. Floriána byla udělena Václavu Svítkovi. Ocenění za práci s mládeží převzali Marcela  
Holá a Martin Pouzar a za rozhodování při soutěžích Jaroslava Čečrdlová. V listopadu 2009 při životním jubileu byli 
Jiří a Jaroslav Čečrdlovi oceněni vysokým vyznamenáním  - řádem sv. Floriána.  

 Letošní rok je pro hasiče rokem volebním – volí se nové výkonné výbory a další orgány v jednotlivých   
sborech, okrscích, okresních a krajských sdruženích a na centrální úrovni. Kolešovičtí na valné hromadě zvolili nový 
výkonný výbor ve složení: Václav Svítek (starosta), Petr Čečrdle (velitel jednotky), Jan Ritter (zástupce velitele    
jednotky), Jaroslava Čečrdlová (jednatelka), Marcela Holá (vedoucí mládeže), Petr Křížek (hospodář), Miroslav 
Čečrdle (referent prevence), Čečrdle Miroslav ml. (strojník), Eliška Svítková (referentka žen).  Delegátem pro    
okresní shromáždění delegátů sborů dobrovolných hasičů byl zvolen Jiří Čečrdle. Na schůzi vystoupil také vedoucí 
rady velitelů pan Ladislav Dvořák, který krátce poděkoval sboru především za práci s mládeží a za práci jednotky. 
Sboru poděkoval za činnost také starosta obce Martin Dvořák.  

 
Čistecký uzel 

V sobotu 30. ledna se mladí hasiči zúčastnili první letošní soutěže nazvané Čistecký uzel.  Závodníci       
soutěžili v disciplínách: štafeta dvojic, uzlová štafeta a určení technických prostředků. Netradiční pro ně jsou        
především poslední dvě zmíněné. Při uzlové štafetě po odstartování vyběhl první soutěžící, doběhl ke stolku,        
vylosoval si obrázek uzlu, uvázal jej a odběhl zpět ke startu, kde „předal“ štafetu dalšímu závodníkovi. Štafeta      
končila proběhnutím posledního přes startovní čáru. Podobným způsobem proběhla štafeta určení technických      
prostředků. V konkurenci téměř osmi desítek závodníků obsadili kolešovičtí  mladí hasiči soutěžící v kategorii    
mladší třetí místo. 

 
Kolešovická soutěž 

 Blíží se jaro a to pro místní hasiče znamená přípravu Kolešovické soutěže, která se již podeváté uskuteční 
v sobotu 10. dubna.  Soutěž je pořádána místním sborem dobrovolných hasičů, obcí Kolešovice a okrskem č. 4  a je 
určena pro zásahové jednotky sborů dobrovolných hasičů. V praktických disciplínách jsou prověřeny jejich          
dovednosti, technické znalosti a rychlý úsudek. To vše pak mohou zúročit při skutečných zásazích. Začínáme       
tradičně v jednu hodinu odpoledne před místní hospodou, kde družstva soutěžní klání zahájí štafetou 6 x 60 metrů.  
Pak se hasičským autem přesouvají po asi třicetikilometrové trase po okolních obcích a plní další náročné disciplíny. 
Cíl je opět v prostoru před kolešovickou hospodou. Jako každý rok připravují organizátoři tajné disciplíny a drobné 
změny disciplín. 

        Za SDH Kolešovice Jaroslava Čečrdlová  

P o d ěk o v á n í  

 Už jsme si zvykli, že se v našich listech pravidelně setkáváme s články z hasičského prostředí. Děkujeme 
paní Jaroslavě Čečrdlové za spolupráci a gratulujeme k narození dcerky Kačenky. Věříme, že i přes krásné       
mateřské povinnosti si najde čas a nadále bude do našich listů přispívat svými zajímavými články. 

 Zároveň děkujeme všem, kteří se svými příspěvky podílejí na tvorbě našich listů.  Těšíme se na další      
spolupráci a uvítáme příspěvky a náměty našich občanů. 

                                                                                                                                    Redakce KL 

O b č a n s k é  s d r u ž e n í  Z d e r a z   

Opravy kaple pokračují. 

Občanské sdružení Zderaz zajistilo zrestaurování vstupních dveří kaple. Zatím sice 
ještě nevisí a jsou uskladněny na bezpečném místě, ale vy máte už teď možnost se 
alespoň na fotografii ( ostatní foto na www.zderaz.cz) podívat, jak jsou krásná.  
 
Ve sdružení zatím nic nového, pracujeme na daňovém přiznání, vyúčtování dvou 
projektů atd. samá nudná a nutná administrativa... 
 
 
Pěkné jaro za Občanské sdružení Zderaz přeje  
       Anna Hladíková 



 

Ž i j í  m e z i  n á m i  

Pan Rostislav Čech se narodil 20.3.1925 v Dubně, okres Rovno. 

 Jeho prarodiče přišli na Ukrajinu od Písku. V rodině 
vyrůstal se dvěma bratry a starší sestrou. Po ukončení 7. třídy se 
začal učit u svého tatínka, který byl kovář a zámečník. Kus     
nejkrásnější části života prožil ve válce. 

 „V roce 1944 jsem v devatenácti letech narukoval   
dobrovolně do české armády. Jinak bych musel do armády 
ruské a to jsem nechtěl. Bratr Karel a sestra byli totálně    
nasazeni do Německa. Hned začátek nástupu do armády   
nebyl lehký.  V Rovně nás posadili do vlaku a řekli, že        
odjíždíme do Rumunska. Ale odvezli nás jen část cesty,       
protože na vlak byly neustálé nálety. Šli jsme pak 100 km   
pěšky  k Polsku.   Nenajedení,   špinaví, nohy samý puchýř 
jsme se cvičili na horskou pěchotu. Odtud jsme odešli do    
Polska rovnou na  frontu. U obce  Machnovka  jsem prošel prvním bojem. Nejhorší bylo, když nám došly náboje.    
Schovávali jsme se do děr po minách.  V tomto boji mi zabili kamaráda. S armádou jsem došel až k Dukle. Měli 
jsme špatného velitele, který nás hnal na obsazený kopec. A tam mne zasáhla střepina z miny do hlavy  a ještě  
jsem  měl přeražený prst na ruce. Na ošetřovně si na mé zranění netroufali a tak mě odvezli do  nemocnice 
v Řešově, kde mě operovali. Bez narkózy. Vyndali střepinu, vyčistili ránu, zavázali a bylo to. Spali jsme na    
zemi, raněných bylo moc. Za čtrnáct dnů jsem měl odjet na frontu. Na prohlídce mi ale zjistili bronchitidu,    
kašlal jsem krev. Zlatkami jsem tedy uplatil, abych byl zařazen k řidičům. Prošel jsem autoškolou a v lednu 45 
jsem nastoupil jako řidič. Vozil jsem na frontu munici a jídlo, zpátky raněné. Přes  Liptovský  Mikuláš, Žilinu, 
Olomouc, Kolín  jsme  postupovali do Říčan. Do Prahy jsme nesměli, tu museli osvobodit Rusové. Tam jsme se 
dostali až po válce - 17. května. Odtud nás rozdělili po Čechách. Do Rakovníka 115, z toho do Kolešovic 9. Tady 
jsem se seznámil  se  svou  ženou Helenou  a  v září 1945 jsem se oženil. Za rok za mnou přijeli rodiče. Zabral 
jsem si domek, kde žiji dodnes. Měli  jsme 1 koně, 1  krávu a pole za topírnou. Prodávali jsme mléko, mouku a 
tak se živili. Zemědělcem jsem ale být nechtěl. Proto jsem odešel jezdit do Karlových  Varů  do Řempa.  Ale udali 
mě, že jsem utekl z JZD a dostal jsem 17 měsíců nepodmíněně. Ještě že přišla amnestie. Do JZD jsem ale       
nenastoupil. Pracoval jsem pak až do důchodu v autoopravně v Hořovičkách. Vychoval jsem dvě dcery – Janu a 
Helenu, a syna Rostislava. Jsem rád, že  jsem  se dožil  konce války.       

 Válka je to nejhorší, co může existovat. Umírají v ní lidé, kteří nic nezavinili, kteří tam jsou jen pro-

to, že je někdo povolal do armády, donutil je. Páni se rozhodnou, že budou válčit a  obyčejný člověk 

tam položí život“.                                                                                                                                 
    Panu Čechovi jsem nemusela klást otázky. Celou dobu  povídal  sám. Nic mi ale neřekl o svých 
vyznamenáních, která dostával při příležitosti výročí  osvobození,   na ty jsem se musela zeptat dodatečně. Má čtyři 
česká, pět ruských, jedno polské a jedno ukrajinské  vyznamenání. To poslední dostal letos v únoru. Je to medaile 
„65 let vítězství ve Velké vlastenecké válce 1941 – 45“. Medaile panu Čechovi byla předána velvyslancem Ruské 
federace Alexejem Fedorovem na podnět prezidenta Ruské federace. 

 Děkuji za rozhovor  a  přeji  ke kulatým narozeninám zdraví, pohodu a spoustu dalších let mezi  
svými blízkými.                                         -  li  - 

P ř i v í t a l i  j s m e  n o v é  k o l e š o v i c k é  o b č á n k y  

Na Obecním úřadě v Kolešovicích jsme se poprvé v tomto roce sešli 
s rodiči, prarodiči a ostatními hosty 5. března 2010, abychom          
přivítali nově narozené občánky naší obce. Po představení dětí a jejich 
rodičů panem Pelikánem, zahájily slavnostní vítání děti Janička a   
Michalka Trčkovi, Eliška a Vašík Lenochovi a Helenka Čečrdlová 
z místní ZŠ a MŠ krátkým vystoupením, které si připravily s paní  
učitelkou Herinkovou. Po vystoupení malých kamarádů následoval 
projev pana starosty  Dvořáka, který závěrem předal společně se    s 
paní zastupitelkou  Poděbradskou maličkým malý dárek a maminkám   
kytičku. A které občánky a  jejich rodiče jsme zapsali do knihy      
narozených dětí? Ty, kteří se narodili v závěru loňského roku. A to 
Milana Mušuku  s rodiči Milanem Mušukou a Adrianou Gáborovou, 

Natálii Krejčovou s rodiči Lenkou a Davidem Krejčím, Michala Rezanku s rodiči Jolanou a Michalem Rezankovými,  
Šimona Peroutku s rodiči Jitkou Holou a Jiřím Peroutkou, Borise Košťála s rodiči Ivetou Štilerovou a Petrem      
Košťálem a  Terezu Šebovou s rodiči Gabrielou Šebovou a  Reném Malým.                                JP 



 

D o m o v  K o l e š o v i c e    

    D a r    

Ve čtvrtek  11.března 2010     
daroval osobně našemu Domovu, 
pan senátor PhDr. Marcel      
Chládek  předplatné 2 kusů     
Rakovnického deníku na celý rok.   
 Moc děkujeme.  
  E. 

M a š k a r n í   v e s e l i c e  

Rej masek se uskutečnil v pátek 12. března 2010 v našem Domově. Zkrátka        
nepřišli ani ležící uživatelé. Průvod masek se vydal za doprovodu kapely     
Senior band pana Černého po celé budově. Po průvodu se konala taneční    
veselice v jídelně. Pozvání přijali i uživatelé z domovů v Novém Strašecí,   
Rakovníku, Jesenici a Zavidově. Všichni se dostavili v maskách, takže se bylo 
na co dívat. Karnevalové veselice se zúčastnil i starosta Kolešovic, pan Martin 
Dvořák. Tato akce by se neuskutečnila bez přispění sponzorů, kterým bychom 
tímto chtěli PODĚKOVAT.   E. 

 

 K U L T U R N Í  PŘ E H L E D ,  stalo se  . . .   

 F i l m o v á  z i m a    

 „Filmová zima“ je název projektu Českého rozhlasu Region. Tým  oblíbeného rádia projel do 26.února 
ve dvaceti všedních dnech  obce Benešovska, Berounska, Kolínska, Kutnohorska, Mělnicka, Mladoboleslavska, 
Nymburska, Příbramska a Rakovnicka. V našem regionu putovní kino promítalo u nás v Kolešovicích a v Senoma-
tech.  V letošním třetím ročníku  kino nabízelo pět filmů: „ Líbáš jako Bůh , U mě dobrý , Peklo s princeznou, Vy 
nám taky šéfe a Operace Dunaj“.  Tým rozdával pět hrnečků a zimních šál s logem rádia Region . Pokud byla ná-
vštěvnost  nad padesát návštěvníků získalo dárky deset návštěvníků. 

 Kdo si chtěl zpříjemnit čtvrteční podvečer  4.února navštívil kulturní dům a mohl vybírat z uvedených     
filmů.  U vchodu do sálu si každý návštěvník vyplnil hlasovací lístek na který vyplnil film, který si vybral a jméno 
pro  následné losování nabízených  dárků.  Redaktor M. Plšek  přítomné potěšil, protože  řekl,  „ že 34 je skoro 50“  a 
z přítomných návštěvníků vylosoval deset  šťastlivců.  Po předání dárků došlo na oznámení  výsledku hlasování a 
všem přítomným popřál hezký filmový zážitek z vybraného filmu, „ Líbáš jako Bůh “. V sále zůstali všichni i ti, kteří  
pro film nehlasovali. Možná ledové počasí ovlivnilo návštěvnost kina, která nebyla v porovnání s prvním ročníkem 
velká. Příště to bude jistě lepší a těšíme se na další návštěvu v příštím roce s novými českými filmy. 

  O b l í b e n ý  p o ř a d  p r o  m a l é  –  m a š k a r n í  b á l 

 Kolešovický svaz žen je organizátorem většiny akcí pro děti 
v naší obci. V neděli  7. února pořádal opět dětský karneval pro     
nejmenší.  Pokud někdo nevěděl odkud zní hlasitá hudba, stačilo   
nakouknout do sálu místního  kulturního domu. Tam se to hemžilo 
zajímavými a mnohdy vtipnými maskami. Například pozornost jistě 
upoutal malinký Hurvínek a proužkovaný vězeň . Soutěže a taneční 
hudbu zajistil již nám dobře známý profesionál pan Ladra. Protože 
organizátorky nechtějí vidět ani slzičku, nevyhlašují  nejhezčí  
masku. Proto se všichni těší na nikdy nechybějící , tolik oblíbenou 
tombolu. Že je oblíbená, poznaly hlavně peněženky rodičů. Děti byly 
nadšené z každé barevné, drobné ruličky, kterou pozorně vybraly. 
S radostí pak rozbalovaly a těšily se na vyhrané dárečky. Ty        

vyzvedávaly v tombole umístěné na sále a nevadila jim ani tvořící se fronta. Letošní účast dospělých převýšila účast 
dětí, ale  myslím, že si všichni přítomní užili zimní nedělní odpoledne. 

 Organizátorkám bych ráda poděkovala i jménem zastupitelstva obce za jejich nadšení, se kterým pořádají 
akce pro děti každý rok a těším se na další akce pro děti , které nás v letošním roce ještě čekají. Myslím, že si většina 
z nás neuvědomuje, že není  jednoduché takovou akci připravit.     JP 



 

D i s k o t é k a  z a s e  u  n á s  

V pátek 19. března pořádal Martin Brabec ve spolupráci s ČSŽ další z řady diskoték. Přestože v tento den slavili 
svůj svátek Josefové a v okolí se konaly taneční zábavy, mládež si cestu do sálu místního kulturního domu našla. 
Hudba odtud zněla již v době instalace zvukových a světelných efektů. Začátek diskotéky zvládli ti nejvěrnější, 
ostatní  docházeli postupně během večera.  

Martinovi jsem položila několik otázek: 

Martine, kdy přišla první myšlenka pořádat diskotéky ?                
Hudbu mám rád od malička. Prvním větším impulsem byl malý mixážní pult, který jsem dostal v osmé třídě. Od 
té doby tento svůj zájem stále rozvíjím  a s tím souvisí  i nápad  realizovat diskotéky. Začínat v obci, kde bydlím 
a mám spoustu kamarádů, mi připadalo nejrozumnější.  Klíčové pro mě také bylo nejen to, že mi kamarádi    
pomáhají, ale zejména to, že můj záměr pořádat diskotéky podpořil ČSŽ.          
Budeš diskotéky pořádat pravidelně?                 
Rád bych. Záleží ale na zájmu a na tom,  jestli bude dostatek času, který se musí přípravě věnovat.            
Připravuješ něco, čím by se dala diskotéka oživit?                 
Zatím se zaměřuji na klasickou diskotéku, tedy hlavně mixování moderní taneční hudby. Speciální akce do    
budoucna určitě plánuji.                      
Jak se připravuješ na diskotéku a co je nejnáročnější?               
Nejnáročnější je převážení techniky a instalace světelných efektů. Hudbu si vybírám sám. Výběr hudby, je to co 
dělá diskotéku diskotékou a tomu se mohu věnovat po chvilkách každý den.                 
Jsi spokojen s návštěvností ?                   
Návštěvnost  je adekvátní  vzhledem k horší dostupnosti z ostatních vesnic. Věřím ale, že se bude stále zvyšovat .  
Vím, že studuješ a denně dojíždíš do Prahy. Věnuješ se sportu. Není tento koníček moc časově náročný?
Vzhledem k tomu, že mě to baví, tak si čas vždy najdu.  A protože nejnáročnější to je hlavně v den konání akce, 
tak se to dá zvládnout.                 
Děkuji za rozhovor a přeji mnoho úspěchů ve škole a samozřejmě další nápady pro pořádání diskoték a     
velkou návštěvnost.                           
Já také děkuji.  A ještě bych využil možnosti a poděkoval  všem, kteří mi s diskotékou pomáhají .        JP 

Jak bylo na horách? Jedním slovem – krásně! 

Začátek kalendářního roku je vždy ve znamení konce I. pololetí a vysvědčení. Pro prvňáčky je to 
krásné první vysvědčení, na které s nedočkavostí čekají. A deváťáci?  Ti dohánějí ještě co se dá, aby měli co nejlepší      
výsledky pro přijetí na střední školy a střední odborná učiliště. Aby čekání na vysvědčení pro žáky druhého stupně 
nebylo „stresující“, pořádá škola v období před koncem I. pololetí lyžařský výcvik. Ten letošní od 17. ledna do 23. 
ledna 2010 si všichni moc užili, protože sněhu bylo víc než dost. Již při odjezdu bylo tolik sněhu, že autobus raději 
nezajel ke škole, aby mohli natěšení „účastníci lyžařského zájezdu“ v klidu a v pohodě odjet. Na týden strávený ve 
Stříbrné v Krušných horách si jistě rádi zavzpomínají. Zasněžené sjezdovky si užili sjezdaři i snowboarďáci a      
běžecké tratě vyzkoušeli běžkaři. Někteří stáli na běžkách poprvé a tak se jistě dobře bavili. Po náročných            
sportovních výkonech přišel odpočinek. Odpočívalo se v tělocvičně, ve společenské místnosti nebo na pokojích. Na 
poslední večer se všichni těšili a užili si diskotéku, která k pobytu na horách neodmyslitelně patří. A tak se některým 
domů ani nechtělo. Otázkou je, jestli se jim lyžařský výcvik tak líbil a nebo se jim nechtělo do školy? Příští rok se 
pokusím zjistit jak to vlastně je.          
 Připomínám, že velké množství fotografií z lyžařského výcviku můžete vidět na webových stránkách naší 
školy ( http://www.zs.kolesovice.indos.cz ).                     Jiřina Poděbradská                           

Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   



 

Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   

Byli jsme v Rakovníku 

V pondělí 15. února 2010 jsme jeli do KC Rakovník na 
divadelní představení„ Látané příběhy Krejčíka Honzy“. 
Shlédli jsme pohádku „Cesta do Záplatovic“. Příběhem 
nás provázel  Krejčík Honza se svými přáteli. Moc jsme 
se bavili. Bylo to příjemně strávené dopoledne.                                                                                                            
    

     K. Kolářová 

Divadlo u nás 

Ve středu 11. března 2010 k nám do Kolešovic opět       
zavítalo divadélko KOS z Českých Budějovic.         
Připravilo si pro děti pohádku „ POSLEDNÍ          
LOUPEŽNÍK“. Příběh nás nejen pobavil, ale i poučil a 
děti se samy zapojily do hry. 

                                                                                                 
            K. Kolářová 

Zeměpisná olympiáda 

 
Ve středu 17. 3. 2010 se v DDM v Rakovníku konalo okresní kolo zeměpisné olympiády. Z celého okresu se       

zúčastnilo 8 základních škol (2. ZŠ Rakovník, 3.ZŠ Rakovník,ZŠ Lužná,ZŠ Lubná,ZŠ Jesenice,ZŠ Nové Strašecí, 

ZŠ Čistá a ZŠ Kolešovice) a 3 školy střední (GZW Rakovník, MOA Rakovník, Gymnázium JAK Nové Strašecí) 

Soutěž probíhala ve čtyřech kategoriích rozdělených podle věku a skládala se z tří částí - Práce bez atlasu, Práce s 

atlasem a Praktická část. Za naši školu postoupili do okresního kola Filip Nezbeda (7. třída) a Kristýna Kalíková    

(9. třída). I přes dosti těžké otázky se Filipovi podařilo obsadit páté místo, Kristýna skončila v druhé polovině       

tabulky. 

                                                                                                                                              Z. Číhařová 

Co zajímavého nás čeká ? 

⇒ v průběhu týdne od 23.3. do 26.3.2010  navštívíme Velikonoční výstavu v Kněževsi 

⇒ 29. března se žáci druhého stupně zúčastní besedy s policistou 

⇒ 30. a 31. března připravujeme projektové vyučování „VELIKONOCE“                        

Mateřská škola 

 

 Od letošního ročníku Kolešovických listů budeme zveřejňovat také akce mateřské školy. 
 V únoru bylo v mateřské škole velmi rušno. Jedna akce střídala druhou, a tak se jich  uskutečnilo víc než jsme si 
stanovili. 
11.2. - navštívil naši školu ornitolog s představením „Fauna divadlo“. Dětem bylo představeno několik druhů      
ptactva: zpěvné, dravci a exotické ptactvo. Děti nejen že si uvedené ptáky mohly  prohlédnout, ale mohly je i       
pohladit. Byli to například: orel, sova, čížek, papoušek a ten se dětem nejvíce zalíbil. Papouška pak děti                
vymalovávaly a dařilo se všem. 
12.2.- jsme naši vycházku směřovali na výstavu místního ČSCH, kde si děti prohlédly některá domácí zvířata a 
ptactvo. Holubi se jim nejvíce líbili. U klecí s králíky se oči dětí upínaly na lesklé kožíšky. 
16.2.  - proběhl zápis do mateřské školy. Pro příští školní rok 2010-2011 bude přijato 5 dětí. K zápisu přišly zatím 3 
děti se svými rodiči. 
17.2. - se uskutečnil zájezd do divadla Lampion v Kladně, kde děti shlédly pohádku „Opička Žofka“. Snad poprvé  
po delší době nebyly žádné slzičky, jen rozzářené oči dětí. 
Do divadla děti cestovaly zájezdovým autobusem s MŠ  Hořesedly  a Chrášťany. 
18.2. - byl v mateřské škole maškarní rej. Od rána děti přicházely s taškami a balíčky, ze kterých vykukovaly        
nejrůznější masky a převleky, od pohádkových postav až po zvířecí. Rodiče pro děti přinášeli různé občerstvení.   
Celé dopoledne bylo mimořádně rušné a usměvavé. Představily se  masky  v promenádě, tancích a soutěžích. Celé 
dopoledne neuvěřitelně uteklo. 
Kromě uvedených akcí, podobně jako každý jiný měsíc v roce, probíhaly oslavy svátků a narozenin dětí, které v MŠ 
také slavíme. Oslavenci přinášejí z domova nejrůznější sladkosti , kterými obdarovávají své kamarády po té, co si 
společně zatancují, zazpívají a popřejí (bývají to nejčastěji přání typu: hodně dárků, abys byl hodný, ve škole se 
dobře učil.... ). 
Poslední týden v únoru od 22. do 26. probíhala na naší škole pedagogická praxe studentky Lycea při SpgŠ v            
Berouně  Dariny Drozdové z Kolešovic. 
Přejeme Darince hodně úspěchů ve studiu. 
                                                                                                                                 
             Marie Herinková 



 

… i  fotba lový př íznivc i  se  dočkali  (roz losování jarních do mácích fotbalových zápasů)  

     
II. třída OP dospělých  

 
ČL Kolešovice - FC05 Zavidov SOBOTA 03.04.2010 16:30 h                             
ČL Kolešovice - SK Lány SOBOTA 17.04.2010 17:00 h                            
ČL Kolešovice - So. N. Strašecí B SOBOTA 01.05.2010 17:00 h                             
ČL Kolešovice - So. Branov SOBOTA 15.05.2010 17:00 h                            
ČL Kolešovice - FC Po Olešná SOBOTA 29.05.2010 17:00 h   
ČL Kolešovice - SK Pavlíkov SOBOTA 12.06.2010 17:00 h 

  ČL Kolešovice - SK Lány            
  SOBOTA  10.04.2010 10:00h  
  ČL Kolešovice - TJ Čistá  
  SOBOTA 24.04.2010 10:00 h 
  ČL Kolešovice - So. Mšec  
  SOBOTA 08.05.2010 10:00 h 
  ČL Kolešovice - SK Senomaty 
  SOBOTA 15.05.2010 10:00 h 
  ČL Kolešovice - SK Pavlíkov 
  SOBOTA 29.05.2010 10:00 h 
  ČL Kolešovice - B. Lubná    

SOBOTA 12.06.2010 10:00 h 

             OP starších žáků  

      
 

 
J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .    

L E D E N  

T EP L O TY V L E D NU [ °C ]  SR Á ŽK Y V L E DN U [ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2008 11,5 19.01.2008  - 1,5 30.01.2008   3,84 23,5 7,0 06.01.2008 

2009 5,0 18.01.2009 - 15,5 08.01.2009 - 3,88 10,5 5,0 21.01.2009 

2010 4,0 19.01.2010 - 23,0 27.01.2010 - 4,34 39,5 6,0 09.01.2010 

Ú N O R  

T EP L O TY V Ú NO R U [ ° C]  SR Á ŽK Y V ÚNO R U[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2008 16,5 24.02.2008 - 11,0 17.02.2008 2,92 7 4,0 06.02.2008 

2009 10,5 28.02.2009 - 10,0 19.02.2009 - 0,07 22 3,0 22.02.2009 

2010 9,0 25.02.2010 - 16,5 17.02.2010  - 2,02 18 7,5 11.02.2010 

Zimní výstava v Kolešovicích 

      Český svaz chovatelů, základní organizace Kolešovice, pořádal ve svém výstavním areálu 13. února 2010 
zimní výstavu králíků, drůbeže, holubů a okrasného ptactva. Vystaveno bylo 65 ks králíků 11 plemen, 67 ks drůbeže     
hrabavé a vodní 11 plemen, 150 ks holubů 14 plemen  a 70 ks okrasného ptactva. Prodáno bylo celkem 63 ks zvířat 
do nových chovů. Rozdáno bylo celkem 17 čestných cen, které obdrželi chovatelé-vystavovatelé za nejlepší zvířata 
v expozicích.             
  I přes špatné počasí a kalamity na silnicích byla návštěvnost uspokojivá. Výstavu navštívilo 235             
dospělých a 41 dětí od 6 do 15 let. V pátek při posuzování navštívily výstavu děti MŠ zdarma.   
 V letošním roce se bude 9. a 10. října konat tradiční  podzimní výstava s daleko větším množstvím         
vystavených zvířat. Tuto výstavu navštěvuje mnoho lidí z celého kraje a krajů okolních. O konání výstavy budou 
naši  občané včas informováni. 

      za ZO jednatelka Řežábková 

OP dorostu  
 

ČL Kolešovice - FC Jesenice    
SOBOTA 01.05.2010 10:00 h       
ČL Kolešovice - FC05 Zavidov   
SOBOTA 22.05.2010 10:00 h 



 

 

 

 

 

     

   

Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.    
   Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů.  

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a   

tisk Kolešovické  l i s tyKolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       
Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             
Adresa pro zasí l ání  př í spěv ků  a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka  př í š t ího č í s l a : 17. 05. 2010 

D A L Š Í  P Ř Í S P Ě V K Y  

⇒ 22.května 2010 se v obci konají tradiční „STAROČESKÉ MÁJE“. Během průvodu, který začíná od 13   
hodin bude na prostranství před Domovem Kolešovice zatančena „Staročeské beseda“. V průvodu bude hrát 
kapela Senior Band. Od 20 hodin jste všichni zváni na taneční zábavu, která se koná v kulturním domě v    
Kolešovicích. K tanci a poslechu hraje Fernet a spol. Vstupné je 60,- Kč.  

⇒ V minulém čísle KL jsme informovali o možnosti využití  služby obce o odvozu odpadních vod a  následné 
likvidaci na ČOV.  Stále je ještě mnoho občanů, kteří neplní povinnost,  kterou jim ukládá zákon o  nakládání 
s odpadními vodami. Domníváme se, že v obci není občana, který by o možnosti odvážení a čištění odpadních 
vod z domácností nevěděl. 

⇒ Znovu připomínáme, že odvoz plastového odpadu (PYTLE) je až poslední středu v měsíci !    
          

               Významného životního jubilea se v měsících březen a duben 2010 dožívají tito naši spoluobčané.                     
  Přejeme pevné zdraví a pohodu do dalších let.                                

    

    A n n a  M á l o v á   

    V l a s t a  Ř e ž á b k o v á   

    K v ě t o s l a v a  V a l i š o v á   

    V á c l a v  Z d e n ě k   

    M i r o s l a v  R a n s d o r f   

    R o s t i s l a v  Č e c h   

    M a r i e  H e j d o v á   

 
B l a h o p ř e j e m e ! 

 

 

 M a r i e  E f e n b e r g o v á  

 M i l u š e  D v o ř á k o v á   

 K v ě t o s l a v a  K o v a n d o v á   

 J a n  S e i f e r t  

* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok , Vaše KL  

 
Pan J a r o m í r  K u č e r a  byl zastupitelem v naší obci dvě volební období (první 2002-2006 a druhé 2006 
- 2010). Bohužel druhé volební období mu nebylo dopřáno dokončit. Zemřel  8. března tohoto roku po    
vážné nemoci. V zastupitelstvu pracoval poctivě po celé období, na které byl spoluobčany zvolen. Svou 
zodpovědnou a poctivou prací přispěl k mnoha dobrým počinům v naší obci. Děkujeme za vše, co pro nás 
všechny udělal.                                               Čest jeho památce! 

Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.                           
27.ledna 2010 se narodila  J u l i e  Š r á m k o v á           
3.února 2010 se narodil  D o m i n i k  J o s e f  R y c h t a ř í k                                                                       
9.února 2010 se narodila N a t á l i e  L a k a t o š o v á                                          

9.března 2010 se narodila K a t e ř i n a  Č e č r d l o v á                           
Julii, Natálii, Kateřině a Dominikovi  přejeme krásný a spokojený život.                                         
  Šťastným rodičům blahopřejeme !  


